

# HYDE PARK



© Yuriy Syrota

## Hyde Park

London is full of wonderful parks and Hyde Park is one of them. Situated in the center of London it's considered to be a royal park. Hyde Park covers over 1,4 square kilometers or 350 acres. It has a finest landscape and is often used for political meetings or festive celebrations. A long time ago the park belonged to Westminster Abbey and it got its name from an ancient unit of area. Now it has become one of the beloved places of Londoners who just want to have a rest or walk. The main attraction of the park is Serpentine Lake which is open for swimmers, and the gallery of the same name. Other interesting sights in Hyde Park are Apsley House with the Wellington Museum and Wellington Arch. These objects remind about the parade in 1815 in honor of Wellington's victory over Napoleon. Another sight is the statue of Achilles, which became the first almost naked statue in London and caused uproar of citizens. Queen Victoria chose Hyde Park for holding the first World Exhibition in 1851. Hyde Park is also famous for its Speaker's Corner. It's the place where different orators and preachers demonstrate their eloquence. That's why Speaker's Corner is considered to be the place where anyone can freely proclaim and state their ideas. Nowadays Hyde Park is also often used for different rock concerts and many famous bands have already played here, among them Queen, Rolling Stones and others.

**Лондон полон прекрасных парков и Гайд-парка является одним из них. Расположенный в самом центре Лондона, он считается королевским парком. Гайд-парк покрывает более 1, 4 квадратных километров, или 350 акров. Он имеет замечательный пейзаж и часто используется для политических собраний или праздничных торжеств.**

**Давным-давно парк принадлежал Вестминстерскому аббатству и получил свое название от древней единицы площади. Теперь он стал одним из излюбленных мест лондонцев, которые просто хотят отдохнуть или прогуляться. Главной достопримечательностью парка является озеро Серпентайн, которое открыто для пловцов, а также галерея с одноименным названием. Другие интересные достопримечательности в Гайд-парке находятся Эпли-хаус с Веллингтонским музеем и Аркой Веллингтона. Эти объекты напоминают о параде в 1815 году в честь победы Веллингтона над Наполеоном. Другой достопримечательностью является статуя Ахилла, которая стала первой почти голой статуей в Лондоне и вызвала возмущение граждан. Королева Виктория выбрала Гайд-парк для проведения первой Всемирной выставки в 1851 году. Гайд-Парк также известен своим Уголком Спикера. Это место, где различные ораторы и проповедники демонстрируют свое красноречие. Вот почему Уголок Спикера считается местом, где каждый может свободно провозглашать и утверждать свои идеи. В настоящее время Гайд-парк также часто используется для различных рок - концертов и многие известные группы уже выступали здесь, в том числе Queen, Rolling Stones и другие.**



Thank you